
Oœwiadczenie z³o¿one
przez senatora Piotra Kaletê
na 59. posiedzeniu Senatu

w dniu 8 lipca 2010 r.

Oœwiadczenie skierowane do wiceprezesa Rady Ministrów, ministra gospodarki Waldemara Pawlaka

Szanowny Panie Ministrze!
W zwi¹zku z wp³ywaj¹cymi do mojego biura senatorskiego licznymi uwagami podaj¹cymi w w¹tpli-

woœæ zasadnoœæ projektu ustawy o ograniczeniu barier administracyjnych dla obywateli i przedsiêbior-
ców, która przewiduje zniesienie licencji zawodowych poœredników w obrocie nieruchomoœciami,
sk³adam niniejsze oœwiadczenie.

Zawód poœrednika w obrocie nieruchomoœciami jest zawodem m³odym, wymagaj¹cym odpowiedzial-
noœci oraz dysponowania adekwatn¹ wiedz¹ z zakresu prawa i ekonomii. Poœrednikiem mo¿e zostaæ
osoba fizyczna posiadaj¹ca licencjê zawodow¹ nadan¹ w trybie przepisów ustawy o gospodarce nieru-
chomoœciami. Aby otrzymaæ licencjê, nale¿y posiadaæ wykszta³cenie wy¿sze z zakresu gospodarki nie-
ruchomoœciami lub ukoñczyæ studia podyplomowe w dziedzinie poœrednictwa w obrocie
nieruchomoœciami oraz odbyæ odpowiedni¹ praktykê. Warunkiem uzyskania licencji jest równie¿ nie-
karalnoœæ.

Licencja ta nie jest barier¹ dla przedsiêbiorczoœci. Nie ma nic wspólnego z reglamentowaniem czy
koncesjonowaniem dzia³alnoœci gospodarczej. Jest potwierdzeniem kwalifikacji osoby, która tê us³ugê
bêdzie wykonywa³a i któr¹ obowi¹zuje ubezpieczenie od odpowiedzialnoœci cywilnej w zwi¹zku z wyko-
nywaniem czynnoœci zawodowych.

Konsumenci oczekuj¹ od poœredników sprawnego i popartego doœwiadczeniem zawierania transak-
cji. Posiadanie licencji zobowi¹zuje do przestrzegania standardów zawodowych, zaœ planowane jej znie-
sienie mo¿e przyczyniæ siê do stosowania nieetycznych praktyk na rynku, obni¿enia jakoœci us³ug oraz
do tego, ¿e osoby karane bêd¹ siê zajmowaæ poœrednictwem.

W zwi¹zku z tym zwracam siê do Pana Ministra z pytaniem: w jakim celu w projekcie ustawy o ogra-
niczeniu barier administracyjnych dla obywateli i przedsiêbiorców przewiduje siê zniesienie licencji za-
wodowych poœredników w obrocie nieruchomoœciami?

Z powa¿aniem
Piotr Kaleta




